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RG.0002.24.2016 

 

P r o t o k ó ł   nr   XXIV/2016  

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w CUP w Zbrosławicach      

w dniu 1 grudnia 2016 r. 

 

  W sesji udział wzięło 13 radnych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) oraz 13 gości zaproszonych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 

  Czas rozpoczęcia sesji - godz. 15:00. 

 

Ad. 1. 

  Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
– Pan Jan Fels .  

Ad. 2. 

   Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.   

Ad. 3. 

   Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad 
autopoprawek do następujących projektów uchwał:  

 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2016-2027 – 
0, 

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 – I, 

oraz projektów uchwał: 

 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Szałszy – VI. 

   Do powyższego wniosku nie wniesiono uwag. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. 

  Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad uwzględniający powyższe wnioski:  

                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum do podejmowania uchwał. 

3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany proponowanego porządku obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji. 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady. 

8. Sprawozdanie Wójta. 

9. „15 minut sołtysów” – informacje sołtysów. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  
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a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2016 – 2027 

    (autopoprawka) – 0, 

b) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 (autopoprawka) – I, 

c) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę – II, 

d) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 

ścieków – III, 

e) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 

ścieków – IV, 

f) zarządzenia przedterminowych wyborów sołtysa w Sołectwie Czekanów – V, 

g) udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Szałszy – VI, 

11. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

12. Realizacja postulatów, wniosków i interpelacji radnych. 

13. Wolne wnioski oraz zapytania zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

14. Zamknięcie sesji. 

  Uwag do przedstawionego porządku sesji nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania –  
porządek sesji został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 5. 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.    

Ad. 6.  

Informację o pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy przedstawili ich przewodniczący: 

 Pan Wiesław Topór poinformował, iż Komisja Rewizyjna w okresie międzysesyjnym nie odbyła 
posiedzenia. Dopowiedział, iż osobiście brał udział w Ogólnopolskich Zawodach Jeździeckich  
w Zbrosławicach, reprezentując Radę Gminy Zbrosławice i wręczając wraz z Przewodniczącym 
Rady - Panem Janem Felsem puchary i dyplomy. 

 Pani Józefa Boron poinformowała, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w okresie 
międzysesyjnym odbyła 1 posiedzenie, którego tematem było omawianie i zaopiniowanie 
projektów uchwał. 

 Pani Zofia Woźniak poinformowała, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 
Społecznej w okresie międzysesyjnym nie odbyła posiedzenia. Najbliższe posiedzenie komisji 
odbędzie się 14 grudnia 

 Pani Karina Respondek poinformowała, iż Komisja Rolnictwa w okresie międzysesyjnym odbyła  
1 posiedzenie wyjazdowe. Biorąc pod uwagę dobro i bezpieczeństwo mieszkańców Gminy 
Zbrosławice, komisja w dniu 28 listopada po raz kolejny zapoznała się z działalnością składowiska 
odpadów w Rybnej. Kilka spraw wymaga wyjaśnień, dlatego Komisja Rolnictwa za pośrednictwem 
Przewodniczącego Rady Gminy wystosuje pismo do Starosty Tarnogórskiego i Burmistrza 
Tarnowskich Gór. Kolejne posiedzenie komisji odbędzie się 12 grudnia o godz. 17:00. 

Zapytań ani uwag nie wniesiono.    

Ad. 7. 

 Przewodniczący i Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawili informację ze swojej działalności            
w okresie międzysesyjnym – stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

   Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

Ad. 8. 

   Pisemna informacja z działalności Wójta Gminy za okres od 17 listopada 2016 r. do 1 grudnia  2016 
r. – stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu.  
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  Ponadto Wójt poinformował, iż :     

 uczestniczył w Wieloboju Sołectw w tenisie stołowym(I miejsce Wieszowa; II miejsce Czekanów; III 
miejsce Szałsza), 

 zakończyła się Gminna Liga Trampkarzy, (Wójt podziękował Pani Karinie Respondek  
za organizację wydarzenia) 

 spotkał się z Burmistrzem miejscowości Poręba, 

 podpisał dwa akty notarialne, jeden w związku z odszkodowaniem za drogi, a drugi z Kotlarnią, 
która przekazała nieodpłatnie działki w Przezchlebiu, 

 odbyło się walne zgromadzenie subregionu centralnego, 

 odbyła się konferencja odnawialnych źródeł energii, 

Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

 

Ad. 9.   

Brak. 

Ad 10. 

  Przewodniczący Rady przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

a) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2016-2027 
(autopoprawka) 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13  „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXIV/273/2016 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2016-2027 (autopoprawka) została podjęta przy 13 głosach 
„za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 (autopoprawka) 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXIV/274/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice 
na rok 2016 (autopoprawka) została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” 
– stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 c) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXIV/275/2016 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 d) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXIV/276/2016 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
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zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

e) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXIV/277/2016 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

f) w sprawie zarządzenia przedterminowych wyborów sołtysa w Sołectwie Czekanów 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXIV/278/2016 w sprawie zarządzenia przedterminowych 
wyborów sołtysa w Sołectwie Czekanów została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 g) w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Szałszy 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXIV/279/2016 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Szałszy została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11, 12.   

 Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak poinformowała, iż między sesjami wpłynął jeden 
wniosek Radnego Rafała Kubika, złożony 23 listopada w sprawie hydrantów w sołectwie Laryszów. 
Ponadto 14 listopada wpłynęła skarga na działalność Wójta Gminy Zbrosławice natomiast  
22 listopada wpłynął protest i petycja mieszkańców sołectwa Szałsza. 

Pani Zofia Woźniak zapytała również o swoją interpelację skierowaną 6 września do Wójta Gminy 
Zbrosławice. Dopowiedziała, iż na wcześniejszej sesji otrzymała odpowiedź, iż odpowiednie pismo 
dotyczące interpelacji wystosowano do ZDP w Tarnowskich Górach. W-ce Przewodnicząca Rady 
chciałaby się dowiedzieć na jakim etapie obecnie znajduje się sprawa? 

Wójt, Pan Wiesław Olszewski poinformował, iż do tej pory żadna odpowiedź nie nadeszła. 
Dopowiedział również, iż Starostwo Powiatowe od dłuższego czasu boryka się z wieloma problemami, 
natomiast nie jest to powód aby nie odpowiadać na korespondencję, dlatego sprawa zostanie 
ponaglona. 

Ad. 13.    

 W-ce Przewodnicząca Rady Gminy, Pani Zofia Woźniak zapytała kto w tym roku jest 
odpowiedzialny za odśnieżanie dróg na terenie Gminy? Poprosiła także o podanie numerów 
telefonów pod które można zgłaszać problemy. 

 Zastępca Naczelnika wydziału Gospodarki Komunalnej, Pan Michał Skowron odpowiedział,  
iż co roku za akcję zima odpowiedzialny jest Gminny Zakład Komunalny Spółka z o.o. 
Alarmowe numery telefonów znajdują się na stronie internetowej Gminy Zbrosławice. 

 Prezes GZK sp. z o.o., Pan Rafał Barszcz przekazał numer telefonu, który jest dostępny 
całodobowo, 507 154 074. 



5 

 

 Pani Zofia Woźniak zapytała czy przed zimą istnieje jeszcze szansa naprawy drogi na ul. 
Spokojnej w Zbrosławicach? Dopowiedziała, iż droga jest w fatalnym stanie dziury w drodze 
są ogromne. Ponadto zapytała co się dzieje na ul. Piastowskiej? 

 Wójt odpowiedział, iż na ul. Piastowskiej powstaje duża inwestycja polegająca na ułożeniu 
nowej sieci wodociągowej, aby placówkom znajdującym się przy tej drodze zapewnić 
odpowiednie warunki przeciw pożarowe. Wykonawca robót ma czas do czerwca przyszłego 
roku, natomiast zadeklarował, iż w miarę dobrej pogody postara się wykonać inwestycję jak 
najszybciej. Na czas budowy zaproponowano, aby parkować samochody przed budynkiem 
mniejszości niemieckiej. 

 Pani Woźniak zapytała również, czy w ramach ustawy o dekomunizacji nazw ulic udało by się 
uratować ulicę Krasickiego i uniknąć ponoszenia przez samorząd związanych z tym kosztów? 
Zaproponowała, aby zastąpić Janka Krasickiego – Ignacym Krasickim. 

 Wójt zapowiedział rozeznanie sprawy. 

 Przewodniczący komisji Rewizyjnej, Pan Wiesław Topór zwrócił się do przedstawiciela policji, 
poruszając temat serii groźnych podpaleń, które miały miejsce w ostatnim czasie na terenie 
Gminy Zbrosławice. Zapytał czy można było zapobiec temu zdarzeniu, poprzez wcześniejsze 
wykrycie podpalacza i odizolowanie go od środowiska? 

 Przedstawiciel policji, Pan Lucjan Szmid odpowiedział, iż żeby kogoś zatrzymać należy mu 
najpierw udowodnić dokonanie przestępstwa. Istniało podejrzenie co do sprawcy podpalenia, 
natomiast trzeba było znaleźć ślady i dowody przestępstwa, aby móc go zatrzymać i osadzić 
w areszcie. Potencjalnego sprawcę obserwowano od momentu pożaru dużej stodoły 
i zatrzymano na gorącym uczynku podczas gdy usiłował podpalić kolejny budynek 
gospodarczy. Podczas przesłuchania zaprzeczył i nie przyznał się do podpalenia, natomiast 
dzięki znalezionym śladom udało mu się udowodnić popełnienie przestępstwa. Dzięki tym 
dowodom sąd mógł go zatrzymać na 3 miesiące. Wcześniej osoba o której mowa została już 
zatrzymana, natomiast z braku podstaw sąd nie wydał decyzji o osadzeniu go w areszcie.  

 Radny, Pan Klaudiusz Aplik zapytał czy rozprawa sądowa dotycząca nieszczęsnego 
odszkodowania już się odbyła? Jeśli tak to jaki jest jej efekt końcowy? 

 Radca Prawny, Pan Tomasz Sencio odpowiedział iż sprawa znajduje się na etapie 
postępowania apelacyjnego, ogłoszenie wyroku nastąpi 9 grudnia 2016 roku. 

 Przewodnicząca komisji Rolnictwa, Pani Karina Respondek poinformowała, iż na stronie KJ 
Zbrosławice znajduje się numer konta bankowego, na który można wpłacać środki finansowe, 
które zostaną przeznaczone na odbudowę stodoły spalonej w pożarze. Ponadto 
dopowiedziała, iż 9 grudnia 2016 w restauracji „W Starym Młynie w Zbrosławicach” odbędzie 
się impreza charytatywna, z której cały dochód z biletów zostanie przekazany na rzecz 
odbudowy stodoły. Pani Karina Respondek zaprosiła wszystkich do wzięcia udziału w tym 
wydarzeniu. 

 Wójt zaprosił wszystkich na Jarmarkowo, które odbędzie się 4 grudnia na terenie parkingu 
przy Urzędzie Gminy Zbrosławice. Dopowiedział również, iż zaproponował zbiórkę pieniędzy 
na jarmarku świątecznym organizatorom imprezy charytatywnej, o której wspomniała pani 
Karina Respondek.  

 Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał, co dalej z działką gminną na której stał ciężki 
sprzęt wykonujący remont mostu w Karchowicach? W tym miejscu został zniszczony asfalt. 
Drugi temat to ciąg komunikacyjny do kościoła, częściowo zostało zlikwidowane pobocze i jest 
trudny dostęp. Jak ludzie mają w tej chwili dojść? 

 Pan Michał Skowron odpowiedział, że nie dawno odbyło się spotkanie z wykonawcą robót 
oraz przedstawicielem GDDKiA. Przedstawiciel GDDKiA stwierdził, iż wykonawca robót 
korzystał z parkingu, więc to on jest odpowiedzialny za jego stan. Natomiast wykonawca robót 
przed rozpoczęciem pracy zrobił dokumentację fotograficzną i twierdzi, że parking był już 
wcześniej popękany. W ramach porozumienia likwidując objazd, cały destrukt asfaltowy czyli 
ok. 100 ton firma przekazała Gminie Zbrosławice do wykorzystania, więc w pewien sposób 
mamy zrekompensowany stan parkingu. Dopowiedział, iż w przyszłym roku w ramach prac 
związanych z budową kanalizacji parking przy Kościele będzie cały „przekopany”, ponieważ  
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w tym miejscu powstanie przepompownia ścieków. Ponadto Pan Michał Skowron 
poinformował, iż pobocze zostanie przywrócone do stanu pierwotnego. 

 Pan Jan Fels zapytał, jaka nawierzchnia zostanie wykonana na parkingu po przeprowadzeniu 
inwestycji budowy przepompowni ścieków? I czy powierzchnia parkingu zostanie zachowana? 

 Pan Michał Skowron odpowiedział, iż na parkingu zostanie położony asfalt. Powierzchnia 
obiektu zostanie zachowana, ponieważ przepompownia powstanie na działce Pana Nierobisz. 

 Radny Pan Klaudiusz Aplik poprosił, aby w Ziemięcicach odśnieżać także pobocze. 
Dopowiedział, iż po dużych opadach śniegu mieszkańcy poruszają się jezdnią, ponieważ 
pobocze jest zaśnieżone. 

 Pan Michał Skowron odpowiedział, iż sprawa zostanie rozpatrzona. 

 Pan Wiesław Topór wyraził swoje zadowolenie spowodowane budową chodnika wzdłuż  
ul. Wolności w Zbrosławicach. 

Pan Józef Jureczek, mieszkaniec Laryszowa poruszył następujące sprawy: 

 wyraził swoje zadowolenie związane z wyjazdowym posiedzeniem Komisji Rolnictwa, której 
temat dotyczył zapoznania się z działalnością składowiska odpadów w Rybnej. Podziękował 
wszystkim obecnym na ww. spotkaniu.  

 zaproponował, aby komisja Rady Gminy odpowiedzialna za drogi zorganizowała spotkanie 
wyjazdowe w Laryszowie, na której zostanie poruszony problem przekraczania dozwolonej 
prędkości przez samochody.  

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono 

Ad. 16. 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 

Czas zakończenia:  16:00 
 
Wszystkie załączniki do niniejszego protokołu, jak również nagranie dźwiękowe z sesji są dostępne             
w biurze Rady Gminy. Natomiast uchwały od Nr XXIV/273/2016 do Nr XXIV/279/2016 stanowiące 
załączniki od nr 6 do 12 są również dostępne w BIP Urzędu Gminy Zbrosławice. 
 
 
 
Protokołował 
Referent Piotr Kupka 
  
 


